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REFERAT  –  12.03.2015 Kl. 10.00-16.00 

FYA bestyrelsesmøde i Kolding  
 

Deltagere 

Rune Sort (RS), Sigrun H. Kann (SHK), Troels H. Lunn (THL), Mette Poulsen (MP), Anne Cathrine Haug (ACH), Claes 

Elvander (CE), Camilla Strøm (CS) 

Afbud 

Tobias Lyngeraa (TL)  

Punkter: 

1.  VA L G  A F  RE F E RE N T  

2.  V I G T I G T  N Y T  F RA  U D V A L G  

3.  FY RA F T E N S M Ø D E R /  K U RS E R  

4 .  DASAIM  Å RS M Ø D E  2015  FYA  S E S S I O N  

5 .  ØK O N O M I  OG  RE G N S K A B  

6 .  FYA  SY M P OS I U M  2015  

7.  GF  P Å  SY M P OS I E T  

8 .  H JE M M E S I D E  /  S OC I A L E  M E D I E R  

9 .  E V E N T U E L T  

 

1.  VA LG  A F  R E F E R E N T  

MP (CE næste gang). 

 

2 .  V I G T I G T  N Y T  F R A  U D V A L G  

DASAIMs bestyrelse  

Specialevejledningen for anæstesiologi fylder meget. Kommentarerne som var indsendt til SST er ikke alle blevet 
medtaget. Blandet andet udfordringer i forhold til beskrivelsen af kvantum af børneanæstesier.  

Delte møder fremadrettet henholdsvis forretningsudvalgsmøder og regelrette bestyrelsesmøder, for på den måde 
at effektivisere bestyrelsens arbejde, også set med økonomiske briller.  

DUU 

SHK orienterede i samråd med ACH. Udvalget har besluttet at lave et holdningspapir vedrørende efteruddannelse. 

Møderne skal fremadrettet have karakter af temamøder. Nyhedsbrev til information omkring de ”faste” punkter 

for at spare tiden til temadiskussionerne. 

Fald i antal af ansøgere til hoveduddannelse på landsplan i denne forårsrunde. 

Diskussion af princippapiret vedrørende kombinationen af ph.d. og hoveduddannelse, som er lagt på DASAIMs 

hjemmeside. ACH foreslår at FYA laver et tillægsdokument til DUUs dokument med kommentarer direkte til de 

uddannelsessøgende læger som for eksempel at det kan være værdifuldt at følge det samme hold under 

hoveduddannelsen mm. Vi får ikke konkluderet på denne ide.  

De specialspecifikke råd 

ACH orienterede fra sidste møde i URSARN (5. februar 2015). ACH er valgt som UKYL på Skejby Sygehus og har 
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dermed fået en plads i URSARN. Tillykke. MP kunne ikke deltage grundet klinisk arbejde.  

Udfordringerne i forhold til struktureringen af hoveduddannelsesforløbene på det Det Nye Universitetshospital 

(DNU) i Aarhus blev diskuteret. Rapporten ”Uhensigtsmæssige uddannelsesforløb i lægers uddannelse i 

Videreuddannelsesregion Nord” var dagsordensat – 5 % har uhensigtsmæssige uddannelsesforløb. Snak om at de 

resterende 95 % ikke må glemmes – de skal løftes, så de kan blive endnu dygtigere! Introduktionsstillingerne i 

Silkeborg bibeholdes men omstruktureres: 3 måneder i Silkeborg og de restende måneder i Viborg. MP påpeger at 

dette ikke er en optimal løsning, da forløb under 6 måneder på en matrikel må tilstræbes for at sikre blandt andet 

kontinuitet.   

CE orienterede fra sidste møde i Videreuddannelsesregion Syd. Hoveduddannelsesforløbene i Vejle omstruktureres 

fremadrette (træder i kraft i 2016): 6 måneder i Vejle, 2 år på OUH og så 1,5 år i Kolding. Dette da Vejle ikke er et 

akutsygehus og dermed ikke kan tilbyde ”nok” i det sidste år af hoveduddannelsen. Der gøres lignende 

omstrukturering i Sønderborg og Åbenrå. Også fokus på uddannelsen i Svendborg, hvor man svært ved at sikre et 

tilstrækkeligt volumen af akutte ”ting”. Det er aftalt at Svendborg skal beskrives deres uddannelsesmuligheder, 

hvorefter rådet vil kigge på om Svendborgforløbene også skal omstruktureres. Der var ikke tilslutning til at arbejde 

videre med ønsket om at omstrukturere alle hoveduddannelsesforløbene efter ”Nord-modellen” med 3:1 år 

henholdsvis på universitetshospital og perifert sygehus.  

RS orienterede om sidste møde i Videreuddannelsesregion Øst. Omfordeling af hoveduddannelsesforløbene i 

videreuddannelsesregionen, så alle har forløb i begge regioner (RegH og RegSJ). Roskilde er med i denne 

fordelingspulje (det første år af hoveduddannelsen), da de har sikret, at de uddannelsessøgende kommer til at gå i 

vagt. 

 

3 .  FY R A F T E N S M Ø D E R  /  K U R S E R  

1) Siden sidst – FYA aftensmøde med titlen ”Postpartum blødning og Præeklampsi - set med anæstesiologens 

øjne" den 2. marts på Skejby. Lavt deltager antal. ACH mener at det kan skyldes at ”folk ikke ved det”. MP 

går i tænkeboks i forhold til promoveringsstrategi og planlægger to møder i henholdsvis april og maj. For 

derefter at vurdere, hvorvidt initiativet skal køre videre.  

2) Kommende arrangementer – på tirsdag den 17. marts afholder CE møde omkring det anæstesiologiske 

speciale i Odense i samråd med SATS. 

3) FOAM fyraftensmøde(r) – hvornår?  I efteråret. ACH laver forarbejde som led i morgenundervisning i 

Aarhus.  

4) Idéer til andet – idé-bank – dokument i vores dropboks ”FYAbrainstorm.docx” – brug det! 

5) Klinisk relevant med næste møde den 22. april vedrørende ”Praktisk væskebehandling og særlig 

elektrolytterapi” ved Perner (www.kliniskrelevant.dk). 

6) Enquete om uddannelse genudsendes formentligt om et par år.  

 

4.  DASAIM  Å R S M Ø D E  2015  FYA  S E S S I O N  

Forskellige emner diskuteres særligt ”Stress Inoculation Training”, men vi mangler oplagt foredragsholder i 

Danmark. Den engelske foredragsholder, som ACH har haft kontakt til, kan ikke den pågældende dag. Endvidere 

vendes blandt andet ”Lifesaving procedures” og ”Nye anæstesimaskine”.  

Vi går videre med emnet ”Defensiv anæstesi” med mulig bi-overskrift såsom ”patienten eller din ryg?” eller 

”hvor er anæstesien på vej hen?”. Overlæge Palle Carlsson fra Aarhus kontaktes som mulig foredragsholder (har 

givet positiv tilbagemelding). Vi har cirka 60 minutter. Formen er endnu ikke fastsat – eventuel paneldiskussion 
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”praktiserer I defensiv medicin?” som delelement.  

 

5 .  Ø K O N O M I  O G  R E G N S K A B  

Moms- og skattereglerne er blevet kontrolleret ved SHK og TL med revisor og tidligere kasserer jf. sidste møde. Det 

bekræftes at FYA som almennyttig forening fortsat ikke er forpligtet til momsregistrering eller øvrige afgifter trods 

øget omsætning ifm. Symposiet. Dette gælder så længe FYA kun bruger penge på medlemsaktiviteter. 

 

6 .  FYA  SY M P O S I U M  2015  

Status – vi er ved at være i mål med forberedelserne.  

Programmet er færdigt.  

Vi har foreløbig 7 sponsorer. Olympus er kontaktet og de vender snarest tilbage. Vi skal til at rykke sponsorerne for 

indbetaling. Det gør RS og SHK. 

RS har lavet et detaljeret budget, som gennemgås. Der er samlet 59 værelser – vi har budgetteret med 6 personer i 

enkeltværelse og de resterende som dobbeltværelser. Samlet er der så plads til 112 personer i alt inklusive 

bestyrelsen. Dobbeltværelser kan løbende ændres til enkeltværelser, hvis der er stor forespørgsel på dem. Vi 

ønsker dog flest dobbelværelser, så vi kan blive så mange deltagere som muligt. I tilmeldingsmodulet skal 

deltagerne kunne afkrydse, hvorvidt de har en roomie eller om vi skal finde om en roomie til dem. Vi åbner for 

tilmelding torsdag den 26. marts 2015 klokken 20.00. Priserne for drikkevarer og transportudgifterne diskuteres. 

Får vi et overskud på budgettet, eventuelt i form af en ekstra sponsor, kan vi forsøge at lave en aftale om for 

eksempel ”happy hour”.  

I dropboxen ligger den nye version af programmet og budgettet.  

SHK bestiller anlæg, køber vingaver til foredragsholderne og gave til Jean. Bandet er booket til 16000 kroner med 

regning.  

FOAM / teknik – vi vil optage de forskellige sessioner og lægger op bagefter som podcast men ikke yderligere. 

Twitterstand aftales.   

Underholdning under middagen? (Evt. hjælp fra medlemmer?) Umiddelbart ikke.  

Programplakater/navneskilte – MP laver navneskilte. Plakaterne fordeles mellem bestyrelsesmedlemmerne til 

ophængning på landets anæstesiologiske afdelinger. Når vi har det endelige antal sponsorer på plads laves final 

version program som skal trykkes i større format.  

Annoncering af tilmelding – op til weekend annonceres tilmeldingstidspunktet (RS). 

4 medlemmer af bestyrelsen kan overnatte fra torsdag til fredag på Hotel Hesselet. Det aftales af RS, TL, CS og 

måske CE gør dette.  

 

7.  GF  P Å  SY M P O S I E T  –  U D S K I F T N I N G E R  I  B E S T Y R E LS E N  

Varsling – dato / form / indhold – generalforsamlingen skal varsels 4 uger i forvejen (fra 12. juni 2015) ifølge 

vedtægerne. Vi laver påmindelse i vores kalendere i god tid. Generalforsamlingen er åben for alle FYA medlemmer 
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om de deltager i symposiet eller ej.  

Kandidater fra syd? SHK og CE tygger på det og det samme gør øst-bestyrelsesmedlemmerne.  

 

8.  H J E M M E S I D E  /  S O CI A LE  M E D I E R  –  V I  N Å E D E  I K K E  D E T T E  P U N K T !  

Status:  

Forslag til optimeret brug af FB siden? 

Skal FYA officielt benytte andre sociale medier: google+, twitter etc.? 

Indlæg til hjemmeside(rne) – idéer? Timing for ”Årsrapport” inkl. omtale af Symposium? 

 

9.  EV E N T U E LT  

Ændring af ramme for møder (CS). For at spare tid til de centrale og diskussionsbetonede dagsordenspunkter aftales 

det, at orienteringen fra udvalgene fremadrettet skal ske ved mail efter møderen. Disse mails kan så eventuelt 

indsættes i referatet fra det næstekommende bestyrelsesmøde.  

Statistik over HU ansøgningsrunden? TL laver denne statistik. Der er færre ansøger i denne runde end sidst. 49 cpr-

numre i denne runde i forhold til 68 sidst. I Videreuddannelsesregion Nord er der 23 ansøgere til 9 stillinger og i 

Videreuddannelsesregion Øst er der 24 ansøgere til 12 stillinger. Data fra Videreuddannelsesregion Syd foreligger 

ikke, da Nicola tager denne runde, inden CE formentlig overtager pladsen i ansættelsesudvalget.  

 

Praktiske opgave til dagens møde 

I. Opstart af årshjul – det nåede vi ikke.  

II. Opslag på hjemmeside af kurser + udsending af spørgeskema. CS oplæres til at lægge opslag på vores 

hjemmeside, og MP skal lære at lave opslag på vores Facebook;-)  

 


